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STRIIMAUKSEN LAADUN PARANTAMINEN VALTUUSTON KOKOUKSISSA/ VALTUUSTOALOITE

333/00.02.06/2021

KV 21.06.2021 § 45
 Kokoomuksen valtuustoryhmän aloite:

"Limingan kunnanvaltuuston kokousten striimaus on hoidettu kunnan
toimesta. Näiden striimauksien laadussa on ollut usein haasteita äänessä
ja kuvassa, sillä esityslista sekä muut esitykset eivät ole näkyneet kokousta
YouTubesta seuraaville. Lisäksi ongelmia on ollut valtuutettujen sekä
esittelijöiden näkymisessä kuvaruudussa. Laadukas striimaus edes auttaa
osaltaan positiivisesti kunnan imagoon ja lisää kiinnostusta seurata
valtuuston kokouksia.

 Ehdotamme, että striimauspalvelu ostettaisiin alan asiantuntijalta siten, että
meillä on valmius esittää kuntalaisille kokouksia, joissa on laadukas kuva
sekä ääni.

 Laadukkaassa striimauksessa olisi hyvä olla:
 •   kaksi kameraa ja jalustoineen valtuustosaliin
     toinen kuvaa puheenjohtajaa, toinen  

 valtuustosalia/valtuutettuja
 •   kaksi mikrofonia
  toinen puheenjohtajalle, toinen valtuutetuille (joko kiertävä

 mikrofoni tai sitten on tietty paikka, jossa puheenvuorot
 pidetään)

 •   mikseri/striimauslaite, joka vaihtaa kuvalähteet ja muuntaa lähetyksen
    verkkoon

  täältä tulee myös grafiikat ruutuun ennen kokousta, 
 mahdollisen tauon aikana ja kokouksen jälkeen

 •   tietokone, joka ohjaa em. laitetta
 •   monitori, edelliseen
 •   äänimikseri
 •   kuulokkeet äänen tarkkailuun
 •   tietokone, joka on kytkettynä Teamsiin
 •   tietokone, josta tarkkaillaan netin kautta tulevaa lähetystä
 •   em. kokonaisuuden kytkemiseen tarvittavat piuhat
 •   henkilö, joka hallitsee tietotekniikan, kuvauksen, äänipuolen ja 

     miksauksen"

Päätös Aloite lähetetään kunnanhallitukselle valmisteltavaksi.

KH 09.05.2022 § 128 Valmistelija: elinkeinopäällikkö Teemu Haapala puh. 044 - 577 9037,
teemu.haapala@liminka.fi



Kokoomuksen valtuutetut ovat tehneet aloitteen valtuuston kokouksien
striimausten laadun parantamisesta. Valtuuston kokousten striimaus
madaltaa kuntalaisten kynnystä osallistua kuntademokratiaan ja osaltaan
auttaa kunnan positiivista imagoa. Striimauksia on näistä syistä tarkoitus
jatkaa myös tulevaisuudessa.

Valtuuston kokouksia siirryttiin striimaamaan koronapandemian iskiessä
maailmanlaajuisesti. Todettiin, että valtuuston kokouksiin ei pääse
kuntalaiset paikan päälle koronatilanteesta johtuen, joten kokoukset
haluttiin viedä nettiin reaaliaikaisina.

Vuonna 2020 striimatut kokoukset onnistuivat omana toteutuksena
kohtuullisesti, kun koko valtuusto oli etänä. Haasteita ja ongelmia alkoi tulla
vastaan siinä vaiheessa, kun kokoukset muuttuivat enemmän ja enemmän
hybridikokouksiksi, eli valtuutettuja oli paikalla ja Teamsin välityksellä
etänä.

Valtuustoaloitteen jättämisen jälkeen on striimauksen laatua lähdetty
aktiivisesti parantamaan. Lakeustalon kokoustilaan kattoon on hankittu
kaksi kameraa jalustoineen ja niihin yhdistettynä hyvät mikrofonit. Näin
myös aloitteessa todetaan hyväksi toimintamalliksi.

Kanavat miksataan yhteen erillisellä striimaustietokoneella olevalla
OBS-studio -ohjelmistolla. Koneella on ollut käytössä myös
Teams-sovellus, silloin kun sitä on käytetty kokouksessa. Näin myös
aloitteessa todetaan hyväksi toimintamalliksi.

Laitteistoa on muutamaa poikkeusta lukuun ottamatta käyttänyt
PikkuDuunia-hankkeen kautta palkattu osaaja. Aloitteen mukaisesta
kalustolistauksesta on puuttunut kuulokkeet äänen tarkkailuun, mutta
tämäkin kalustopuute on tarkoitus hoitaa kuntoon seuraavaan kuvattavaan
kokoukseen mennessä.

Valtuuston kokousten striimaukseen ei ole missään vaiheessa varattu
kunnan talousarviossa erillistä budjettia, joten striimaus on pyritty
hoitamaan mahdollisimman edullisella, mutta toimivalla ratkaisulla.
Muutamien kokousten kohdalla ei ole onnistuttu täydellisesti, mutta
haasteista on aina otettu oppia seuraavaa kertaa varten. Kalusto ja
”striimaussetup” ovat iteroituneet toimivaksi paketiksi ja nyt kun kalustoa
on käyttämässä taas alan osaaja, niin kokoukset saadaan nettiin edullisesti
ja kohtuullisella laadulla.

Edellä mainitut muutokset huomioiden voitaneen todeta, että valtuuston
kokousten striimauksen taso on kohonnut vuoden 2021 loppupuolella
huomattavasti ja näin ollen ulkopuoliselle toimijalle ei ole tarvetta, vaan
striimausta voidaan jatkaa nykyisellä mallilla ja PikkuDuunia-hankkeen
osaajan avulla.

Kj:n esitys Kunnanhallitus hyväksyy annetun vastauksen valtuustoaloitteeseen ja
antaa sen edelleen tiedoksi valtuustolle.

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi  esityksen yksimielisesti.




